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سرویس سیاسی - عضو کمیسیون عمران 
مجلس گفت: بی تردید اگر قوانین سه گانه مجلس 
در حوزه مســکن دقیق و با حساسیت و دلسوزی 
اجرایی شود کنترل بازار مسکن و افسار این اسب 
ســرکش بعد از مدت ها در دســت دولت قرار 

خواهد گرفت.
غلامعلی کوهساری عضو کمیسیون عمران 
مجلس شــورای اســلامی در رابطه با وضعیت 
بازار مســکن و گرانی حاکم بر این بازار، گفت: 
در ســال های اخیر برای ساماندهی بازار مسکن 
اقدامات کم نظیری صورت گرفته است. اگر چه 

بازار مسکن به دلیل بی توجهی های دولت قبل در 
ساخت مسکن و تاثیرپذیری از نواسانات ارزی و 
اقتصادی رشــد های سرسام آوری را تجربه کرد 
اما خوشــبختانه کم کم شاهد اثرات مثبت اجرای 

قوانین در بازار و کف جامعه هستیم.
وی ادامه داد: طبق اخبار منتشر شده از سوی 
وزارت راه و شهرســازی، نرخ تورم تیرماه بازار 
مسکن نسبت به ماه گذشته کاهش ۳.۸ درصدی 
داشــته که این رقم اگر چه چشــم گیر نیست اما 
نشان دهنده تاثیرپذیری بازار از قوانین و نظارت ها 
است که پس از مدت ها سیر صعودی جهت نزولی 
را در پیش گرفته و این امر در ماه اول تابســتان که 
نقل و انتقال مســتاجران و مالــکان در اوج خود 
قرار می گیرد، امیدوارکننــده بوده و انتظار داریم 

این روند کاهشی ادامه دار باشد.
نماینده مردم آزادشهر و رامیان در مجلس در 
پاســخ به سوالی پیرامون علت آمار کاهش قیمت 
مسکن، ابراز داشت: یکی از موضوعاتی که تاثیر 
بسیار زیادی بر بازار مسکن داشته، اجرای دقیق تر 
قانون جهش تولید مسکن و واگذاری زمین برای 
ســاخت مسکن به خود مردم بوده است. این امر 
موجب کاهش انتظار تورمی در جامعه شده که به 
تبع آن معاملات مســکن نیز کاهش یافته و مردم 
در انتظار خریــد و یا اجاره خانه ها با قیمت های 

مناسب تری هستند.

وی تصریــح کــرد: عامل موثــر دیگر را 
می توان اجرای دقیق طرح ساماندهی واحدهای 
صنفی مشــاورین املاک و شناسایی و برخورد 
با اخلالگران بزرگ حوزه بازار مســکن دانست. 
تاثیرگذاری مشاوان املاک بر قیمت خانه غیرقابل 
کتمان است. از این رو چارچوب گذاری و نظارت 
موشــکافانه بر عملکرد این مجموعه ها سیگنال 

مثبتی را به بازار مسکن می  دهد.
کوهساری همچنین با اشاره به قانون مالیات 
بــر خانه های خالی و طرح ســاماندهی اجاره بها 
عنوان کرد: اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی 
با وجود کندی بســیار زیــاد در مرحله اجرا قرار 
گرفته که این امــر خود موجب تزریق خانه های 

خالی از سکونت به بازار شده است.
عضو کمیســیون عمران با تاکیــد بر لزوم 
اجــرای دقیق قوانین مصوب شــده گفت: طرح 
مسکن درحوزه اجاره بها گام بلند مجلس بود که 
حتی اخبــار تصویب آن هم در بازار تاثیرگذاری 
خوبی داشت. بی تردید اگر قوانین سه گانه مجلس 
در حوزه مســکن دقیق و با حساسیت و دلسوزی 
اجرایی شــود کنترل بازار مســکن و افسار این 
اســب ســرکش بعد از مدت ها در دست دولت 
قــرار خواهد گرفت. تمام تلاش مجلس نظارت 
بر اجرای دقیق قوانین و کمک به دولت برای رفع 
موانع ساخت و ساز و برقراری نظام در بازار است.

کوهساری عضو کمیسیون عمران مجلس مطرح کرد:

اجرای دقیق قوانین سه گانه مجلس زمینه ساز مهار گرانی
 بازار مسکن

جواد امام سخنگوی جبهه اصلاحات ؛

در روزهای آتی بیانیه صادر می کنیم

چرخش لاریجانی 

با فرزندانم توافق شده 

هشتگ »مذهبی صورتی«

رابرت مالی 

حمله به نمایندگان 

رابرت مالی 

حمله به نمایندگان 

تشکیل وزارت خانواده

صبحانه کاری خاندوزی 

معافیت واردات دارو 

خودروی ایرانی در  ونزوئلا 

اخبار ویژه ...

یک فعال رسانه ای اصلاح طلب در توییتی نوشت: چرخش علی لاریجانی 
در هیأت مداحان مشهور به منظور بازیابی وجهه اش نزد جریان انقلابی و تلاش 
برای بازگشــت به پایگاه رای اصلی است. داود حشمتی، فعال رسانه ای اصلاح 
طلب در توییت نوشت: علی لاریجانی بعد ازحضور در هیأت محمود کریمی به 
هیات مجید بنی فاطمه رفت. ائتلاف راست نو )لاریجانی( و راست میانه )قالیباف/

حدادعادل( تنها راه متوقف کردن جریان پایداری است.

وزیر اطلاعات گفت: دســتگاه های اطلاعاتی بر اساس »مصوبات شورای 
عالی امنیت ملی و دستگاه های تنظیم در قوه قضائیه« موارد مربوط به امنیت روانی 
در فضای مجازی را پیگیری می کنند. حجت الاسلام سیداسماعیل خطیب وزیر 
اطلاعات، گفت: دستگاه های اطلاعاتی بر اساس »مصوبات شورای عالی امنیت 
ملی و دستگاه های تنظیم در قوه قضائیه« موارد مربوط به امنیت روانی در فضای 
مجازی را پیگیری می کنند. آقای خطیب همچنین در پاسخ به اینکه »آیا او فضای 
مجازی را رصد می کند« گفت: اگر رصد نکنیم که نمی توانیم وزیر باشــیم. وزیر 
اطلاعات در پاسخ به این که آیا »حاضر است نوه و فرزندش فضای مجازی را در 
گوشی های هوشمند دنبال کنند«، پاسخ داد: »در نشست با بچه هایش توافق شده 

در شبکه های مربوط به داخل کشور فعالیت داشته باشند.« 

دستیار رســانه ای رئیس مجلس به ترند شدن هشتگ مذهبی صورتی در 
فضای مجازی واکنش نشان داد. محمد سعید احدیان دستیار سیاسی و رسانه ای 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در حساب کاربری توئیتر خود 
در واکنش به ترند شدن هشتگ »مذهبی صورتی«، نوشت: »اگر هشتگ مذهبی 
صورتی برای مقابله با تساهل در حدود شرعی است، عالی است، اما اگر برچسبی 
می شود برای دفع طیفی از مردم که آقا به اشک آن ها حسرت می خورند و حاج 
قاسم آن ها را دختران خودمان می دانست، خطری است که برنامه اینترنشنال برای 

تقویت جریان دین ستیز تکمیل می کند.« 

پایگاه خبری واشنگتن فری بیکن در مقاله ای که حاصل گفت وگو با چندین 
مقام فعلی و پیشــین امنیت ملی آمریکا بوده، ســه سناریوی ممکن در رابطه با 
پرونــده رابرت مالی را مطرح کرده اســت. تعلیق مالی و لغو مجوز امنیتی او به 
چه معناست؟ به گزارش دویچه وله، گمانه زنی ها در مورد پرونده رابرت مالی، 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران، همچنان در محافل سیاسی و رسانه های خبری 
ادامه دارد. جدی ترین احتمالی که طرح شــده این است که رابرت مالی، عامدانه 
اسناد و اطلاعات طبقه بندی شده را در اختیار ایران یا یک کشور خارجی دیگر 

قرار داده باشد. 

دســتیار رســانه ای رئیس مجلس به ترند شدن هشتگ مذهبی صورتی 
در فضای مجازی واکنش نشــان داد. محمد ســعید احدیان دستیار سیاسی و 
رسانه ای محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در حساب کاربری 
توئیتر خود در واکنش به ترند شــدن هشتگ »مذهبی صورتی«، نوشت: »اگر 
هشــتگ مذهبی صورتی برای مقابله با تســاهل در حدود شرعی است، عالی 
اســت، اما اگر برچســبی می شود برای دفع طیفی از مردم که آقا به اشک آن ها 
حسرت می خورند و حاج قاسم آن ها را دختران خودمان می دانست، خطری 

است که برنامه اینترنشنال برای تقویت جریان دین ستیز تکمیل می کند.« 

پایگاه خبری واشــنگتن فری بیکن در مقالــه ای که حاصل گفت وگو با 
چندین مقام فعلی و پیشــین امنیت ملی آمریکا بوده، سه سناریوی ممکن در 
رابطــه بــا پرونده رابرت مالی را مطرح کرده اســت. تعلیق مالی و لغو مجوز 
امنیتی او به چه معناست؟ به گزارش دویچه وله، گمانه زنی ها در مورد پرونده 
رابرت مالی، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران، همچنان در محافل سیاسی و 
رســانه های خبری ادامه دارد. جدی ترین احتمالی که طرح شده این است که 
رابرت مالی، عامدانه اسناد و اطلاعات طبقه بندی شده را در اختیار ایران یا یک 

کشور خارجی دیگر قرار داده باشد. 

نماینده مردم تهران در مجلس در توئیتی با بیان اینکه معاون وزیر کشور 
در حال تدارک توهین و حمله به نمایندگان است نوشت: رفتار غیر اخلاقی و 
ناشیانه معاون سیاسی وزارت کشور بر خلاف توصیه رهبری مبنی بر همدلی 
ســه قوه است و مسلما تحمل نخواهد شــد. مجتبی رضاخواه نماینده مردم 
تهران در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت: »در حالی که مجلس با وجود 
عملکرد ضعیف اقتصادی دولت، کمال همکاری را با آن دارد تا مشــکلات 
مــردم مرتفع گردد، معاون وزیر کشــور در حال تــدارک توهین و حمله به 

نمایندگان است. 

معــاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: دولــت مخالف ایجاد وزارتخانه 
جدید اســت. احمد راستینه سخنگوی کمیســیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی پیش از این خبر داده بود که این کمیســیون پیشــنهادی برای ایجاد 
وزارت خانواده تهیه کرده است. او دلیل تهیه این پیشنهاد را مقابله با آسیب هایی 
دانست که متوجه خانواده است. این نماینده مجلس گفته بود: »آسیب های که 
امروز در عرصه های مختلف می بینیم به خاطر عدم توجه به خانواده و حمایت 
از این نهاد است. تسهیل ازدواج جوانان، تشکیل کانون خانواده برای جوانان در 
اوان سن جوانی، حمایت از فرزندآوری، تمرکز بر جوانی جمعیت، حمایت از 
مولفه های مختلف باید به عنوان مهمترین رکن فرهنگی برنامه هفتم قرار بگیرد

وزیر اقتصاد و رییس کل بانک مرکزی در یک صبحانه کاری درباره برخی 
مسائل کلان اقتصادی از جمله بانک های ناتراز گفت وگو  کردند. لازم به ذکر 
است، رئیس جمهور در جلسه هیات دولت ماموریت مشترک تعیین تکلیف و 
رسیدگی به عملکرد برخی بانک های متخلف را به خاندوزی و فرزین سپرد.

رئیس جمهــور در نامه ای به وزیر امور اقتصادی و دارایی، قانون الحاق 
یک بند به تبصره ۶ قانون بودجه امسال مبنی بر معافیت واردات دارو از مالیات 
بر ارزش افزوده و محاســبه واردات کالا های اساسی کشاورزی با مالیات یک 

درصدی را ابلاغ کرد.

مهدی صفری معاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت امور خارجه اظهار 
داشــت: در روز های اخیر، کشــتی ایرانی بار خود شامل خودرو و کالا های 
صادراتی را در ونزوئلا تخلیه کرده و در حال حاضر مشــغول بارگیری کک 
نفت بعنوان  ماده اولیه مورد نیاز کشور است و پیش از این هم کشتی های قبلی 
نسبت به حمل کک نفت و پودر الومینا به عنوان دو ماده اولیه مورد نیاز کشور 

به مقصد بندرهای کشورمان اقدام کرده اند.

میرزایی  نماینده ادوار مجلس:

با اقدامات فعلی موضوعی که ماهیت فرهنگی و 
اجتماعی دارد را به یک پدیده سیاسی تبدیل می کنیم

سرویس سیاسی- جلال میرزایی درباره مسئله 
حجاب و اینکه این روزها در کشور با واکنش هایی 
مواجــه هســتیم در صورتی که بارها گفته شــده 
مســئله حجاب از مسیر فرهنگی باید حل شود اما 
لایحه ای که درباره آن ارائه شد قضایی است، گفت: 
باتوجه به آن چیزی که در این ســال ها ما شاهدش 
بودیــم؛ نه گفتمانی که وجــود دارد که تقریبا این 
گفتمان رســمی از سوی بخشی از حاکمیت دنبال 
می شــود، نه صحبت هایی که بعضی ائمه جمعه و 
امامــان جماعت مثل کرج و مشــهد در خطبه های 
خــود قرائت می کننــد، نه رفتارهایــی که بعضی 
ســازماندهی می کنند و می خواهند بگویند بخشی 
از جامعــه تقاضا دارد و خواهان برخورد اســت و 
نه برخوردی که نیروی انتظامی به اســم قانون برای 
بحث ســاماندهی حجاب دارد و می گوید قانون را 
اجرا می کنیم و قانون مند هســتیم؛ هیچ کدام کمکی 

به مدیریت وضع موجود نمی کند.
این نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی با 
بیان این که بخشی از جامعه  تغییر کرده است، اظهار 
داشت: این تغییرات از ذهن و فکر شروع شده و به 
تدریج به شــکل و ظاهر هم رسیده است. بنابراین 
تغییراتی که ما در خیابان ها مشاهده می کنیم، در ۱۰ 
الی ۱۵ ســال  تحت تاثیر عوامل مختلف به وجود 
آمده اســت و نمی توان با شــیوه های این چنینی و 
برخورد آن را به گذشــته بازگرداند. وی تاکید کرد: 
بــا گفتمانی که من می بینم و این کارهایی که انجام 
می شود، نه تنها کمکی به حل مسائل نمی شود، بلکه 
شرایط را بدتر می کند. با این اقدامات یک پدیده ای 
کــه جنبه و ماهیت فرهنگــی و اجتماعی دارد را به 

پدیده سیاسی و امنیتی تبدیل می کنند.
این فعال سیاســی خاطرنشــان کرد: بعضی 
از تریبون هــا که منتقد این وضعیت هســتند؛ مانند 
فرمانده نیرو ی انتظامی و جانشــین فرمانده ســپاه، 
بعضی از ائمه جمعه و جماعات، بعضی از سردبیران 
ســایت ها و خبرگزاری ها که بخشی از حاکمیت را 
نمایندگی را می کنند و به این وضعیت انتقاد دارند، 
تحلیل هایــی ارائه می دهند مانند این که بعضی ها از 
خارج پول می گیرند که بیایند این لباس ها را بپوشند 
و فرهنگ جامعــه را تغییر دهند، اگر این فرضیه را 
به عنوان فــرض اصلی در نظر بگیرند و بعد بیایند 
بر اســاس آن سیاست گذاری کنند، به نظرم شرایط 

را بدتر می کند.
وی ادامه داد: چیزی که ما در جامعه مشــاهده 

می کنیم را بســیار راحت می توان فهمید؛ برخی از 
افــراد که در مراکز خرید، مراکز تفریحی، پارک ها، 
مترو و جاهای مختلف در رده سنی متفاوت هستند، 
حجــاب را رعایت نمی کنند. وقتی نســبت به آنها 
دقت داشــته باشیم و صحبت کنیم، متوجه خواهیم 
شد بسیاری  از آنها سیاسی نیستند. نمی دانم و جای 
ســوال دارد چرا اجازه داده می شود این همه سر و 
صدا و این همه حــرف نامربوط در این خصوص 
زده شــود و خودشان با دست خودشان این مسئله 
 را  تبدیل یک مســئله سیاســی و چالــش امنیتی 

کنند؟
میرزایی بیان کرد: بعضی از نماینده های مجلس 
مرتب درباره  این موضوع صحبت می کنند، بعضی 
از روحانیــون مجلس درباره این موضوع اظهارنظر 
می کنند این ها هیچ کدام کوچک ترین کمکی به حل 

مسئله نمی کند.
وی تاکیــد کرد: ما هم قبــول داریم در جامعه  
باید پوشش رعایت شود، ما هم قبول داریم بعضی 
از آســیب ها در جامعه وجود دارد و موافق شــان 
نیســتیم و دغدغه داریم این آسیب ها حل شود، اما 
به مســئله حجاب و پوشــش باید عمیق تر نگاه و 

تحلیل کرد. این که همه مسائل را رها کنند و مسئله 
حاشیه ای مانند حجاب را مسئله اصلی کشور کنند 
و هــر روز از تریبون های مختلف مجلس، دولت، 
نیروی انتظامی و ائمه جمعه و جماعات درباره این 
 موضــوع صحبت کنند، به نظرم به دور از عقلانیت 

است.
این نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه اگر خودتان بیایید یک مســئله را امنیتی 
و سیاســی کنید بعد هم مرتــب به آن بپردازید این 
دستاورد نیست، این دستاوردسازی نیست، عنوان 
کرد: مســئله اصلی جامعه امروز معیشــت است. 
بخشــی از جامعه ما زیر خط فقر رفته اســت. طبق 
گزارش های رسمی بانک مرکزی و مرکز آمار ایران 
فقر گسترش پیدا کرده و مسئله اصلی این است که 
با درایت باید کمک کرد تا این مســئله حل شــود؛ 
چراکه در این شــرایط وقتی فشار خارجی وجود 
دارد، پرونده های سیاســت خارجی ما پیچ خورده 
است و بعضاً مبهم تر هم شده است، در این شرایطی 
که وضعیت اقتصادی کشــور مناسب نیست، دامن 
زدن بــه یک موضوع و ایجاد التهاب پیرامون آن به 

مصلحت کشور نیست.

سرویس سیاسی- سخنگوی جبهه اصلاحات 
گفــت: بــا توجه بــه مباحثی که امــروز در جبهه 
اصلاحات مطرح شــد و نظراتی که اعضای جبهه 
داشــتند، جبهه اصلاحات ایــران همچنان درباره 

انتخابات هیچ  توصیه ای ندارد.
جواد امام سخنگوی جبهه اصلاحات در پاسخ 
به این ســوال که با توجه به قانون جدید انتخابات 
دربــاره روند پیش ثبت نام کــه از هفته آینده آغاز 
می شود، تصمیم جبهه اصلاحات در این خصوص 
چیست، گفت: با توجه به مباحثی که امروز در جبهه 
اصلاحات مطرح شــد و نظراتی که اعضای جبهه 
داشــتند، جبهه اصلاحات ایــران همچنان درباره 

انتخابات هیچ  توصیه ای ندارد.
امام در پاســخ به این سوال که با این نظر یعنی 
اعضای جبهه در انتخابات شــرکت می کنند یا خیر، 
گفت: به هرحال اینکه شــرکت می کنند یا نمی کنند 

ما هنوز زمــان داریم اما درباره پیــش ثبت نام، در 
حال حاضــر جبهه هیچ  توصیــه ای درباره ثبت نام 

ندارد.
ســخنگوی جبهه اصلاحات در پاسخ به این 
ســوال که این جبهه در یک هفتــه باقی مانده چه 
برنامه ریزی خواهد داشت، گفت: جبهه اصلاحات 
به جهت شــرایطی که برای انتخابات حادث شــد 
و اصلاحــی که اخیرا در قانــون انتخابات صورت 
گرفت، به یک جمع بندی رســیده که اساسا شرایط 
موجــود را نقد کرده و نســبت به آنچــه به عنوان 
قانون جدیــد، رویه های غلط گذشــته را قانونی 
کرده که باعث محدودیت های بیشــتر و سلب حق 
حاکمیت مردم بر تعیین سرنوشــت خودشان شده 
و آن آزادی های انتخاب شــدن و انتخاب کردن را 
محــدود کرده در روزهای آتــی بیانیه اش را صادر 
می کند. اما درخصــوص ثبت نام جبهه اصلاحات 

هیچ توصیه ای نداد.
جواد امام در پاســخ به این ســوال که برخی 
سیاسیون جریان اصلاحات به دنبال شرکت هستند 
و برخی نیــز هنوز تصمیمی نگرفتند، با این وجود 
جبهه اصلاحات به نوعی باعث تشتت آرا نخواهد 
شد، گفت: خیر. تشتت آرا نیست، جمع بندی جبهه 
این اســت که  درباره انتخابات توصیه ای نمی کند 
اما اگر شــخصی برای خودش، تصمیمی می گیرد، 

متوجه جبهه نیست.
ســخنگوی جبهه اصلاحات در پاسخ به این 
ســوال که آیا آقای خاتمــی از تصمیم فعلی جبهه 
باخبر هســتند، گفت: به نظر می رســد که هنوز از 
تصمیم جبهه باخبر نیســتند. همین الان جلسه تمام 
شده است و اینکه آقای خاتمی اطلاع پیدا کردند یا 
خیر من در جریان نیســتم. تصمیمی بوده که امشب 

در جلسه جبهه گرفته شده است.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: با گفتمانی که من در خصوص حجاب می بینم و این کارهایی که انجام می شود، نه تنها کمکی به حل 
مسائل نمی شود، بلکه شرایط را بدتر می کند. با این اقدامات یک پدیده ای که جنبه و ماهیت فرهنگی و اجتماعی دارد را به پدیده سیاسی و امنیتی تبدیل می کنند.

مســئله اصلی جامعه امروز معیشــت است. بخشی از جامعه ما زیر خط فقر رفته است. 
طبق گزارش های رسمی بانک مرکزی و مرکز آمار ایران فقر گسترش پیدا کرده و مسئله 
اصلی این اســت که با درایت باید کمک کرد تا این مسئله حل شود؛ چراکه در این شرایط 
وقتی فشــار خارجی وجود دارد، پرونده های سیاســت خارجی ما پیچ خورده اســت 
و بعضاً مبهم تر هم شــده است، در این شــرایطی که وضعیت اقتصادی کشور مناسب 
نیســت، دامن زدن به یک موضوع و ایجاد التهاب پیرامون آن به مصلحت کشور نیست.

سرویس سیاســی- یک فعال 
سیاسی اصلاح طلب گفت: روند فعلی 
انتخابات بــا پیش ثبت نام ها امکان این 
را بــه هیات های نظــارت می دهد تا با 
فرصت بیشــتری روند صلاحیت ها را 
بررســی کنند و اشتباهاتی که قبلا به آن 

دچار شده بودند را تکرار نکنند.
اسماعیل دوســتی فعال سیاسی 
اصلاح طلب در خصوص ارزیابی خود 
نسبت به قانون جدید انتخابات و اضافه 
شدن مرحله پیش ثبت نام به آن، گفت: 
در اصلاح قانون انتخابات، اگر مرحله پیش ثبت نام به شکل قانون آمده باید اجرایی 
شــود. تفاوت فاحشی که نسبت به روند انتخابات های گذشته دارد، آن است که 
اگر کســی در این روند پیش ثبت نام که قرار اســت ۱۶ مرداد آغاز شود، ثبت نام 
نکرد دیگر نمی تواند در انتخابات شرکت کند.وی افزود: این روند امکان این را به 
هیات های نظارت می دهد تا با فرصت بیشتری روند صلاحیت ها را بررسی کنند 
و اشتباهاتی که قبلا به آن دچار شده بودند را تکرار نکنند.دوستی در پاسخ به این 
سوال که هنوز برخی جریانات سیاسی که نسبت به شرکت در انتخابات تصمیم 
مشخصی نگرفتند مردد هستند آیا فکر نمی کنید این روند باعث شود تا بار دیگر 
شاهد حضور نیروهایی غیر از نیروهای درجه یک اصلاحات در انتخابات باشیم، 
گفت: معتقدم که ما باید در انتخابات شرکت کنیم. نمی شود با انتخابات قهر کرد و 
حتما باید شرکت کرد اما اینکه در جریان اصلاحات چه تصمیمی گرفته می شود، 
اطلاعی ندارم.دوستی درباره نظر کروبی نسبت به شرایط سیاسی روز و انتخابات، 
گفت: جدیدا با آقای کروبی دیدار نداشتیم اما شب تاسوعا در منزل ایشان روضه 
برپا بود که آقای کروبی نسبت به شرایط کشور و به ویژه شرایط اقتصادی کشور 

ابراز نگرانی کردند.

سرویس سیاســی- سخنگوی 
کمیســیون تلفیق لایحــه برنامه هفتم 
توســعه از مصوبه این کمیسیون برای 
مشارکت بخش خصوصی در اکتشاف 
و بهره بــرداری از میادین جدید نفتی 

خبر داد.
محســن زنگنه در توضیح جلسه 
عصر امروز کمیسیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم گفت: رویکرد دولت و مجلس در 
برنامه هفتم توسعه درباره میادین نفتی 
و عملیات اکتشــاف و بهره برداری این 
است که از انحصار خارج شده تا بخش غیر دولتی بتواند ورود کند؛ در همین راستا 
کمیسیون در مصوبه ای دولت را مکلف کرد تا نسبت به واگذاری توسعه، اکتشاف و 
بهره برداری از میادین جدید نفتی به شرکت های بخش خصوصی و یا شرکت های 
تابعه وزارت نفت با استفاده از سازوکارهای رقابتی اقدام کند به نحوی که در پایان 
سال سوم برنامه دو درصد و در پایان برنامه هفتم ۵ درصد از توان تولیدی کشور به 
شرکت های متقاضی غیر دولتی واگذار شود. وی ادامه داد: در راستای ایجاد جذابیتی 
برای فعالیت این شرکت ها جهت سرمایه گذاری امکانی فراهم شد تا این شرکت ها 
بعد از دادن سهم صندوق توسعه، تمام منابع حاصل از صادرات تولیدات شان را به 
عنوان سهم سرمایه گذاری خود برداشته که سرمایه آنها زودتر برگردد.زنگنه درباره 
مصوبه دیگر کمیسیون تلفیق اظهار داشت: کمیسیون تصویب کرد که شرکت های 
پتروشــیمی و شرکت هایی که بزرگترین مصرف کننده نفت و گاز برای واگذاری 
میادین در اولویت قرار گیرند که هدف افزایش سهم شرکت های داخلی در رقابت 
با شرکت های خارجی است. وی افزود: طبق مصوبه دیگر کمیسیون، یک درصد 
حاصل از صادرات نفت و گاز و میعانات گازی به استان ها براساس ارزش تولیدات 

آن استان ها خواهد بود که قبلا به نسبت سهم ارزش صادراتی تقسیم می شد. 

ســرویس سیاســی- نماینده مردم خمین در مجلس گفت: اجرای طرح 
جایگزینی کارت بانکی به جای کارت سوخت هنوز قطعی نشده است، اما مزایا 
و معایبی دارد که دولت باید به آن توجه کند.علیرضا نظری با اشاره به طرح دولت 
برای جایگزینی کارت بانکی به جای کارت ســوخت، گفت: این طرح از ســوی 
دولت با هدف ساماندهی مصرف سوخت در کشور مطرح شده و اجرای آن هنوز 
قطعی نشده است، اما این طرح مزایا و معایبی دارد که دولت باید به آنها توجه ویژه 
داشته باشد.وی بیان کرد: جلوگیری از قرار دادن کارت سوخت یک فرد در اختیار 
افراد دیگر یا ممانعت از خرید و فروش آن را که به معنای مدیریت قاچاق سوخت 
است، شاید بتوان در زمره مزایای اجرای این طرح برشمرد اما دولت در جایگزینی 
کارت بانکی به جای کارت سوخت باید به ابعاد دیگر طرح هم توجه داشته باشد.

نماینده مردم خمین در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: یکی از نکات حائز 
اهمیت ایجاد زیرساخت های لازم و سامان یافتن سامانه هوشمند سوخت است تا 
افرادی که از کارت بانکی خود برای پرداخت بهای سوخت استفاده می کنند، بتوانند 
میزان اعتبار خود نیز را مشاهده کنند یا افرادی که کارت ندارند یا کارت خود را جا 
گذاشته اند، باید بتوانند از کارت جایگاه استفاده کنند.وی با تاکید بر توجه دولت 
به ملاحظات امنیتی و قضائی جایگزینی کارت بانکی به جای کارت ســوخت، 
افزود: از ســوی دیگر اجرای این طرح به دریافت اطلاعات مربوط به خودرو و 
الحاق آن به ســامانه هوشمند سوخت نیاز دارد، بنابراین رعایت تمام ملاحظات 
مهم اســت؛ کما اینکه اجرای هر طرحی در زمینه مدیریت مصرف سوخت باید 
به توزیع عادلانه بنزین در کشور هم کمک کند و این طرح نباید برای مردم ایجاد 
نگرانی کند.نظری تاکید کرد: چندین بانک اطلاعاتی و دستگاه های مختلف مانند 
بانک مرکزی و پلیس برای ارائه این خدمت به مردم باید از این طرح پشتیبانی کنند 
تا مردم دچار مشــکل نشوند، از همین رو بر بررسی همه جانبه این موضوع تاکید 
داریم.این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: یکی از ابعاد مهم 
در مدیریت مصرف سوخت و جلوگیری از مشکلات در این حوزه توجه به نقش 
خودروســازان اســت؛ به اعتقاد برخی از کارشناسان، خودروسازان داخلی نقش 
چشمگیری در مصرف بی رویه سوخت دارند و متأسفانه سالهاست تلاشی برای 
کاهش میزان مصرف سوخت خودروهای تولیدی خود نکرده اند. انحصار در بازار 
و فروش هر محصولی با هر کیفیت و مصرف سوختی نیز در این زمینه تأثیرگذار 
بوده است.نماینده مردم خمین در مجلس یازدهم گفت: سیاست دولت در حوزه 
مصرف سوخت با اجرای طرح هایی چون جایگزینی کارت بانکی به جای کارت 
سوخت ما را به سر منزل مقصود نخواهد رساند. البته محدودیت های ناشی از گران 
بودن انرژی و سوخت برای همگان قابل درک است اما دولت بهتر است افزایش 
کیفیت خودرو را هدف اصلی خود قرار دهد زیرا مدیریت مصرف بنزین با افزایش 
کیفیت خودروهای تولیدی به دولت در تحقق سیاســت های بالادستی و اهداف 

مدنظر کمک فراوان می کند.

دوستی فعال سیاسی اصلاح طلب:

روند فعلی این امکان را به هیات های 
نظارت می دهد که اشتباهات گذشته را 

تکرار نکنند

زنگنه سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه:

بخش خصوصی در  بهره برداری از 
میادین جدید نفتی مشارکت می کند

نظر نماینده مجلس درباره مزایا و معایب 
طرح جایگزینی کارت بانکی با کارت سوخت

سه شنبه 10 مرداد 1402، 14 محرم1445 ،1 آگوست2023، شماره 4267، صفحه


